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HRADEC KRÁLOVÉ Pacienti neurologické kliniky Fakultní nemocnice v Hradci Králové se už brzy dočkají lepšího
prostředí a na vyšetření už je zdravotníci nebudou muset převážet přes půlku Hradce.
Nemocnice přestavuje jednu ze starších budov ve svém hlavním areálu u Labe mezi Sokolskou a Zborovskou ulicí. Po
přestavbě se tam nastěhuje neurologická klinika, která dosud sídlí ve staré nemocnici na břehu Orlice v centru Hradce.
Její pacienty zatím musí převážet na vyšetření do hlavního areálu.
„Z medicínského hlediska je to neúnosné a jsme za to i kritizováni. Přitom při některých neurologických vyšetřeních,
respektive při zásazích u náhlých stavů důležitou roli hraje čas. Kvůli tomu, že klinika sídlí mimo hlavní areál, je někdy
obtížné časové limity dodržet. Proto chceme kliniku přestěhovat,“ řekl náměstek ředitele fakultní nemocnice Josef Židů.
I když dokončení přestavby bývalé interní kliniky je naplánováno až na příští rok, Židů předpokládá, že rekonstrukce za
zhruba 200 milionů korun skončí do konce letošního roku.
V nové budově budou ambulance, lůžková část s osmapadesáti lůžky, laboratoře, denní stacionář, jednotka intenzivní
péče či iktová jednotka pro hospitalizaci nemocných v akutním stádiu cévní mozkové příhody. „Pracoviště pokryjí celou
škálu činností kliniky,“ dodal Židů.
Po přestavbě by mělo dojít i k částečné obnově zdravotnické techniky, předpokládá se rovněž nové vybavení iktové
jednotky. „Doufáme, že nákupy zařízení bude financovány z programu Evropské unie, který by měl být vyhlášen v srpnu
či září tohoto roku,“ uvedl Židů.
V nemocnici se už také staví nový pavilon pro ústav soudního lékařství, který nyní sídlí v nevyhovujících podmínkách
v budově Lékařské fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové.
„Až nový objekt dokončíme, což bude někdy začátkem příštího roku, bude v něm dočasně působit Fingerlandův ústav
patologie, jehož budovu budeme rekonstruovat. Celá akce má několik etap a potrvá do poloviny roku 2012,“ sdělil -
náměstek.
Stejně jako na přestavbu objektu pro neurologickou kliniku získala nemocnice i na tuto stavbu 200 milionů korun
ze státního rozpočtu. „Zatímco na neurologii nám to bude stačit, na ústav soudního lékařství nikoli, proto jednáme
s ministerstvem zdravotnictví o navýšení dotace. V každém případě se na tom budeme muset podílet i vlastními
prostředky,“ řekl Židů.
Nemocnice nyní připravuje nový plán rozvoje areálu. „Ten na deset let dopředu stanoví, co budeme a nebudeme
stavět,“ vysvětlil ředitel fakultní nemocnice Roman Prymula. Stávající plán rozvoje, podle kterého se pavilony a oddělení
spojovaly a stavěly poblíž sebe tak, aby pracoviště mohla lépe spolupracovat a aby péče o pacienty byla lepší, je z
roku 1998.
Podle Prymuly se za posledních deset let péče o pacienty v nemocnici zlepšila. „Je srovnatelná se západními zeměmi.
Technologie už jsou zcela na špičkové úrovni. Díky dotacím z Evropské unie jsme mohli doplnit naše přístrojové vybavení
a teď jsme minimálně na evropské špičce,“ míní Prymula.
Poslední velkou novinkou bylo letos v únoru otevřené implantologické centrum na stomatologické klinice. Vzniklo
přestavbou bývalého výměníku tepla. Pacienti v ordinacích nemají nepříjemný pocit ani ze zubařských křesel. Lékaři
si s nimi totiž nejprve promluví ve svých pracovnách oddělených od ordinací prosklenými dveřmi. Nechybí ani moderní
zdravotnické vybavení. Oddělení pro zubní implantáty vzniklo spolu se zubní pohotovostí.
Pokrok v péči o duševně nemocné pacienty má přinést i vloni otevřená budova, která je od roku 1965 prvním novým
nemocničním pavilonem v Česku věnovaným psychiatrii. Pacientům má poskytnout příjemné a důstojné prostředí k
léčbě, proto architekti dbali na prostor, světlo, propojení s okolím i na to, aby pacienti neměli na očích objekty, které je
zneklidňují, třeba mříže. Pacienti se už netísní v pokojích až po osmi, ale mají i dvoulůžkové pokoje se samostatným
hygienickým zařízením.
Vloni nemocnice představila nové technologie, které zlepšují péči o těžce raněné či onkologicky nemocné pacienty.
Operace pacientů, kteří jsou po vážných nehodách a úrazech v ohrožení života, mohou začít až o hodinu dřív. Moderní
přístroje lékařům umožňují vyšetřit pacienty přímo na sále. Díky ušetřenému času mohou předejít amputaci končetin
nebo úmrtí.
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Na vybavení traumacentra nemocnice získala 98 milionů z Evropské unie, z další dotace ve výši téměř 96 milionů korun
vybavila onkologii. Nové přístroje tam umožňují daleko přesnější ozařování nádorů, dokonce lze ozařovat i nádory na
pohybujících se orgánech, hlavně na plicích.
FAKTA Nová neurologie Fakultní nemocnice v Hradci Králové přestavuje někdejší internu v hlavním areálu, do níž ze
staré nemocnice na břehu Orlice přestěhuje neurologickou kliniku. Díku tomu už nebude muset neurologické pacienty
převážet na důležitá vyšetření do hlavního areálu.


